
 Protokoll 1(42) 

 Sammanträdesdatum  
 

 2025-03-04  
 Kommunstyrelsen  

 
 

Plats: Lokal Olofström, Kommunhuset  

Tid: 14:00 - 16:10 

§ 28-48 
§ 30 justeras omedelbart.  
 

Beslutande:  Ersättare för:  
Morgan Bengtsson (S)   
Rolf Jönsson (C)   
Tommy Holmgren (SD)   
Pirjo Veteli (S)   
Håkan Assarsson (S)   
Ola Claesson (S)   
Ingeborg Braun (S)   
Malin Åman (C)   
Roal Bencic (SD)   
Max Nielsen (SD)  Till och med kl. 15.50 § 36. 

Ersätts därefter av Peter 
Stenberg (SD) 

Patrik Krupa (M)   
Torsten Cairenius (M)   
Glenn Bengtsson (KD)   
 
Övriga deltagare: 
Iréne Robertsson, kommunchef 
Anna-Karin Johansen, sekreterare 
Thomas Eriksson (C) 
Annika Eriksson Bencic (SD) 
Peter Stenberg (SD) 
Marianne Eriksson (M) 
Levent Cankaya (V) 
Karl Andrae, ekonomichef § 36 
Öjvind Hatt, samhällsutvecklingschef § 29-33 
Adnan Samardzic, kvalitets- och säkerhetschef § 34-35 
Oskar Sandberg, planarkitekt § 29-33 
Patrik Gerdovci, planarkitekt § 29-33 
 
 
 
Sekreterare: 

 
Elektronisk underskrift 
Anna-Karin Johansen 

Comfact Signature Referensnummer: 197039SE



 
Ordförande: 

 
Elektronisk underskrift 
Morgan Bengtsson 

 
Justerande: 

 
Elektronisk underskrift 
Pirjo Veteli 

  
Anslagsbevis: Protokollet justeras elektroniskt och anslås på Olofströms kommuns 

digitala anslagstavla. 
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunstyrelsen  2025-03-04  
 
 

 

Ärendelista 

 § 28 Godkännande av ärendelista  

 § 29 Särskilt beslut om betydande miljöpåverkan - 

Detaljplan för Olofströms bangård 

 

 § 30 Beslut om samråd - Detaljplan för Olofströms 

bangård 

 

 § 31 Återrapportering - viljeinriktning 

trappförbindelse till perrong 

 

 § 32 Yttrande - Samråd för anläggning av 

Sydostlänken, delen Älmhult - Olofström 

befintlig bana 

 

 § 33 Markförsäljning, del av Holje 6:28 - nytt beslut 

m.a.a. byte av juridisk person 

 

 § 34 Redovisning av 2024 års utfall av 

internkontrollen i nämnder och bolag 

 

 § 35 Intern kontroll 2025 för kommunstyrelsens 

verksamheter 

 

 § 36 Aktuell information från 

kommunledningsförvaltningen 

 

 § 37 Årsredovisning 2024 Olofströms 

kommun/nämnder och bolag 

 

 § 38 Skåne Blekinge Vattentjänst AB, ny 

bolagsordning, nytt ägardirektiv samt nytt 

aktieägaravtal 

 

 § 39 Tillägg till ägardirektiv för Västblekinge Miljö 

AB, budget för lekmannarevisionen 

 

 § 40 Beslut om antagande - Översiktsplan  

 § 41 Remissvar från Regeringskansliet om förslag 

att möjliggöra utvinning av uran som 

koncessionsmineral 

 

 § 42 Svar på motion gällande familjecentral i 

Olofström 
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunstyrelsen  2025-03-04  
 
 § 43 Medel till kommunstyrelsens förfogande  

 § 44 Delegationsbeslut  

 § 45 Beslut fattade av kommunstyrelsens 

arbetsutskott 

 

 § 46 Beslut fattade av kommunstyrelsens 

personalutskott 

 

 § 47 Meddelande  

 § 48 Upphävande av beslut KF § 18/2025 taxa för 

myndighetsutövning räddningstjänsten västra 

Blekinge 
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 Sammanträdesdatum  
 Kommunstyrelsen  2025-03-04  
 
 

§ 28/2025  Godkännande av ärendelista 

Kommunstyrelsens beslut: 

Ärendelistan godkänns med följande tillägg: 

Upphävande av beslut KF § 18 taxa för myndighetsutövning räddningstjänsten 

Markförsäljning del av Holje 6:28 

Pirjo Veteli (S) väljs att justera protokollet.  

  

Comfact Signature Referensnummer: 197039SE



 Protokoll 6(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 29/2025  KS 2021/3070  
  

§ 29/2025  Särskilt beslut om betydande miljöpåverkan - Detaljplan för 
Olofströms bangård 

Kommunstyrelsens beslut: 

Detaljplanen för Olofströms bangård kan antas medföra betydande miljöpåverkan. 

 
 
 
Ärendebeskrivning 
  
Patrik Gerdovci, planarkitekt föredrar ärendet. 
  
Vid arbete med detaljplaner ställs krav enligt plan- och bygglagen samt miljöbalken på att 
kommunen, genom ett särskilt beslut, avgör om planen kan antas medföra betydande 
miljöpåverkan eller inte innan samråd för detaljplan inleds. Som underlag för detta beslut 
genomför kommunen ett undersökningssamråd med länsstyrelsen för att ta del av deras syn 
i frågan. 
  
Trafikverket och länsstyrelsen har, i arbetet med järnvägsplanen för projektet Sydostlänken, 
innan undersökningssamrådet för detaljplanen, kommit fram till att projektet kan medföra 
betydande miljöpåverkan. Eftersom kommunens detaljplan är en förutsättning för att 
möjliggöra järnvägstrafik innebär detta att detaljplanen också riskerar att medföra betydande 
miljöpåverkan. Länsstyrelsen delar denna bedömning i deras yttrande. 
  
Detta beslut får inte överklagas enligt 13 kap. 2 § plan- och bygglagen (2010:900). 
  
Finansiering 
Vid risk för betydande miljöpåverkan behöver en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) tas 
fram. Förvaltningen bedömer att Trafikverkets MKB är tillämplig på kommunens detaljplan, 
vilket innebär att en separat MKB inte anses nödvändig. 
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Undersökning av betydande miljöpåverkan 
Länsstyrelsen yttrande, 2024-11-26 (Länsstyrelsen Blekinge) 
  
Beslutet skickas till 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Planarkitekt P.G, O.S 
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 Protokoll 7(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 31/2025  KS 2021/3057  
  

§ 31/2025  Återrapportering - viljeinriktning trappförbindelse till perrong 

Kommunstyrelsens beslut: 

Viljeinriktning för fortsatt utredning är trappa exklusive cykelparkering och hiss. 

  

Ärendebeskrivning 
Oskar Sandberg, planarkitekt, föredrar ärendet. 
 
På kommunstyrelsens sammanträde 2025-01-28 §14 behandlade frågan om viljeinriktning 
för trappförbindelse mellan bron/Västra storgatan och perrong som ska byggas inom 
sydostlänksprojektet. Beslutet som fattades var att det billigare av de två presenterade 
alternativet, trappa exklusive cykelparkering. Som del i beslutet gavs 
samhällsutvecklingsavdelningen i uppdrag att utreda möjligheten att kombinera 
trappalternativet utan cykelparkering fast med hiss (förklarande skiss enligt bilaga) för att 
möjliggöra en tillgänglighetsanpassad lösning för personrörelser mellan bro/Västra storgatan 
och perrong.  

Samhällsutvecklingsavdelningen har utrett frågan i dialog med trafikverket. Trafikverket har i 
dialogen framfört att ett sådant alternativ blir kostnadsdrivande för kommunen och bedöms 
behöva utredas vidare utifrån teknisk drift samt ansvarsfråga för driftskostnader. Vidare 
utredning av genomförbarheten av ett alternativ med hiss behöver tillkomma om 
kommunstyrelsen beslutar detta.  

Yttrande/bedömning 
Trafikverket har hörts i ärendet. Yttrandet biläggs i sin helhet till ärendet.  

Förvaltningens bedömning är att hissförbindelse bör prioriteras i norra änden över en 
lokalisering i södra änden av plattformen för att möjliggöra för resandeutbyte mellan tåg och 
kollektivtrafik eller bil. I anslutning till tänkt placering av trappformsförbindelsen i norra änden 
av plattformen finns även plats för parkering för rörelsehindrade inom nära avstånd vilket inte 
bedöms vara möjligt vid lokalisering av hissar i endast ett söderalternativ. 

Finansiering 
Investeringskostnad för uppförande av trappa åläggs kommunen. Uppskattad kostnad för 
trappförbindelse med hiss är kostnad enligt kostnadskalkyl för ”trappa till plattform inklusive 
cykelparkering” och där till fyra miljoner det vill säga uppskattningsvis 12,3 miljoner kronor. 
Kalkylen är en uppskattning som inte har tagit höjd för kostnad kopplat till förlängning av 
tågperrongen eller eventuell kostnadsförändring vid ändringar av broplattformens bärande 
konstruktion till följd av håltagning för hiss. Alternativ med enbart trappförbindelse mellan bro 
och plattform är kostnadsberäknad till 1,8 miljoner kronor. 

Hissar inom spårområde som utgör en del av anläggningen ses normalt som en del av 
trafikverkets drift. Trafikverket har i sitt yttrande flaggat för att sydostlänksprojektet inte har 
tagit höjd för ytterligare driftskostnader för hissalternativet som nu är aktuellt (från 
bron/Västra storgatan till perrong) för diskussion. Avtal om drift kan vara aktuellt. 
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 Protokoll 8(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 31/2025  KS 2021/3057  
  

På kommunstyrelsens sammanträde lyftas frågan om att hitta alternativ finansiering för 
kostnad motsvarande kostnadsskillnaden av en tillgänglighetsanpassad lösning och det 
valda alternativet utan hiss. Samhällsutvecklingsavdelningen har inte funnit något alternativ 
utan ser kostnaden för förbindelselösning som kommunens att bära.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2025-02-03 
Förklarande skiss 
Trafikverkets yttrande, 2025-02-03 

Beslutet skickas till 
Samhällsutvecklingschef, Ö.H 
Planarkitekt, O.S 
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 Protokoll 9(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 32/2025  KS 2023/1018  
  

§ 32/2025  Yttrande - Samråd för anläggning av Sydostlänken, delen 
Älmhult - Olofström befintlig bana 

Kommunstyrelsens beslut: 

Länsstyrelsen ska ta ställning till om upprustningen av järnvägen mellan Älmhult och 
Olofström kan antas medföra betydande miljöpåverkan, och kommunstyrelsen anser att 
samrådsunderlaget för detta är tillräckligt.  

  
  
Ärendebeskrivning 
Trafikverket genomför ett samråd rörande det underlag som tagits fram inför länsstyrelsens 
beslut om huruvida åtgärden kan antas medföra betydande miljöpåverkan. 
  
Yttrande/Bedömning 
Trafikverket planerar för kapacitetshöjning och elektrifiering av befintlig järnväg mellan 
Älmhult och Olofström. Åtgärden innebär att banan kommer elektrifieras hela sträckan och 
för att höja säkerheten kommer samtliga plankorsningar inventeras. Detta kan leda till att 
plankorsningen slopas, får en helbomsanläggning, blir planskild eller behålls i dagens skick. 
För att genomföra åtgärden kommer en järnvägsplan att upprättas. 
Under arbetet med att upprätta en järnvägsplan genomförs samråd, vilket syftar till att utbyta 
information samt inhämta synpunkter. Som ett första steg har ett underlag tagits fram inför 
länsstyrelsens beslut om huruvida åtgärden kan antas medföra betydande miljöpåverkan. 
Berörda får nu möjlighet att ta del av och lämna synpunkter på underlaget. Efter 
länsstyrelsens beslut kommer fortsatta samråd att genomföras. 
Förvaltningen har gått igenom underlagsmaterialet, som intresserade kan ta del av på 
www.trafikverket.se/sydostlanken, och bedömningen är att det är fullt tillräckligt för 
ändamålet. 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Konsekvenserna utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv bedöms som neutrala, och 
beslutet har därför inte föregåtts av dialog med berörda grupper. 

Konsekvenserna av beslutet bedöms även som neutrala utifrån ett 
jämställdhetsperspektiv för kvinnor/flickor, män/pojkar och/eller icke binära. 

  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Övriga underlag som redovisas 
  
Beslutet skickas till 
Trafikverket 
Samhällsutvecklingschef Ö.H  
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 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 33/2025  KS 2023/2751  
  

§ 33/2025  Markförsäljning, del av Holje 6:28 - nytt beslut m.a.a. byte av 
juridisk person 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 tillstyrka försäljning av ungefär 4,9 hektar av fastigheten Holje 6:28 till Glimåkra Holding AB. 
Priset per hektar fastställs till 160 tkr och skogen ska avverkas innan försäljning av marken.  
 
  
Ärendebeskrivning 
Ärendet föredras av Öjvind Hatt, samhällsutvecklingschef. 
  
Lantmäteriet har uppmärksammat att ägarbyte har ägt rum för den blivande stamfastigheten 
Holje 6:183, vilket föranleder ett nytt beslut i fullmäktige. 
  
Yttrande/Bedömning 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-16 (KF § 95/2024) att tillstyrka försäljning av marken 
ifråga till Holje Företagstjänst AB. Ägandet av köparens stamfastighet har emellertid övergått 
till annan juridisk person, Glimåkra Holding AB, vilket föranleder ett nytt fullmäktigebeslut. 
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Konsekvenserna av beslutet utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv bedöms som 
neutrala, och dialog med berörda grupper har därför inte skett. 

Konsekvenserna av beslutet utifrån ett jämställdhetsperspektiv för kvinnor/flickor, 
män/pojkar och/eller icke binära bedöms som neutrala. 

  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Övriga underlag som redovisas 
  
Slutligt beslut skickas till 
Lantmäteriet 
Sökande 
Samhällsbyggnadschef 
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 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 34/2025  KS 2025/333  
  

§ 34/2025  Redovisning av 2024 års utfall av internkontrollen i nämnder 
och bolag 

Kommunstyrelsens beslut: 

Redovisningen godkänns av internkontrollen för 2024. 

  

Ärendebeskrivning 
Adnan Samardzic, kvalitets- och säkerhetsskyddschef, föredrar ärendet. 
 
Varje nämnd och bolagsstyrelse ska enligt policyn för intern kontroll årligen ta fram en 
kontrollplan och genomföra kontroller. I enlighet med policyn har alla nämnder och bolag 
genomfört kontroller. Det har totalt genomförts 29 kontroller under 2024. Samtliga kontroller 
och avvikelser redovisas nedan för respektive nämnd och bolag. 

Yttrande/Bedömning 
Arbetet med intern kontroll fungerar i stort enligt regelverket då kontrollplaner tas fram och 
kontroller genomförs. Kontrollerna visar i huvudsak på god efterlevnad av 
rutinerna/riktlinjerna/besluten men förbättringar kan ske. 

Det är två år i rad som kontrollerna påvisar att det inte alltid sker debitering för pedagogiska 
måltider i förskolan och fritids. Måltiderna är ingen medarbetarförmån och det uteblivna 
löneavdraget påverkar kostverksamhetens kostnadsbild, och i nästa steg också 
utbildningsnämndens. 

Att direktupphandlingar inte hanteras enligt lagen är anmärkningsvärt och kan i förlängningen 
innebära att vi betalar högre pris för en tjänst/produkt. För att konkurrensen ska fungera 
behöver såväl större som mindre upphandlingar ske enligt regelverket. 

Avvikelser inom socialnämndens verksamhetsområden är ofta allvarliga eftersom uppdraget 
är kopplat direkt gentemot våra invånare, och oftast invånare som behöver stöd och hjälp. 
Vidare är det särskilt noterbart att en stor verksamhet som funktionsstöd inte genomfört 
kontrollerna. 

Vad gäller föreningsavtalen är det av vikt att dessa är aktuella, då de ofta bygger på att 
kommunen utbetalar ekonomiskt stöd. 

Förvaltningarna och bolagen med avvikelser i sina kontroller vidtar åtgärder för att komma 
tillrätta med dem. 

Kommunstyrelsen 
De av kommunstyrelsen beslutade kontrollmomenten baseras på kontroller som i regel görs 
utifrån samtliga förvaltningars underlag, om inget annat framgår. Detta utifrån 
kommunstyrelsens samordnande roll av nämnderna. Nedan specificeras de kontroller som 
genomförts. De som är i kursiv stil har avvikelser, det vill säga reglerna/rutinerna efterföljs 
inte till hela eller vissa delar. 
- Att kommunens bilar endast används i tjänsten. 
- Att endast behöriga har tillgång till kommunhuset och rätt behörighet inom fastigheten. 
- Att information/besked om krigsplacering lämnats till nyanställda tillsvidareanställda (utöver 
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 Protokoll 12(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 34/2025  KS 2025/333  
  

vad som framgår i anställningsavtalet). 
- Att lagen om upphandling följts vid belopp överstigande 700 000 kr. 
- Att direktupphandlingar genomförts enligt lagen om upphandling, att upphandlaren är 
certifierad direktupphandlare och använt behörigt IT-stöd för direktupphandlingar. 
- Att pedagogisk lunch för förskolepedagog både registreras i kostdatasystemet och skickas 
in till lön för löneavdrag för den enskilda pedagogen. 
- Att frukost och mellanmål för fritidspedagog både registreras i kostdatasystemet och 
skickas in till lön för löneavdrag för den enskilda pedagogen. 
- Att städning utförs med rätt kvalitet och enligt beställning. 
- Att förslag på investeringar har korrekt hanterade investeringskalkyler i nämnderna och KS. 

En kontroll har inte genomförts och flyttas till 2025; att personal genomfört utbildning i 
informationssäkerhet. Kontrollen gjordes inte för att en stor andel medarbetare, som gick 
utbildningen i första omgången för tre år sedan, ska gå om den hösten/vintern 2024. Då det 
kan ske eftersläpning av registreringen att utbildningen genomförts, blir kontrollunderlaget 
inte tillförlitligt nog. 

Utbildningsnämnden 
Inom utbildningsnämndens verksamhetsområde har följande kontroller gjorts: 
- att personal genomgår hjärt- och lungutbildning och att det dokumenteras 
- att personal på grundskola och gymnasiet följer rutiner gällande utredningar vid 
skolfrånvaro 
- att korrekta beslut finns för studiehandledning på modersmål och anpassad studiegång. 

Kontrollerna påvisade avvikelse i den sistnämnda kontrollen; det finns sällan upprättat 
underlag avseende studiehandledningen på modersmål och anpassad studiegång. 

Kultur- och fritidsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden har gjort följande kontroller i sina verksamheter: 
- att alla hyresavtal med kulturföreningarna är aktuella 
- att avtalen med föreningarna inom fotboll, skytte och bågskytte är aktuella 
- att anläggningshyror till föreningar och privatpersoner faktureras på korrekt sätt 
- att Holjebadets personal har genomgått livräddningsutbildningen nyligen. 

Kontrollerna påvisade att vi inte har aktuella avtal med föreningarna inom varken 
kulturområdet eller fotboll, skytte och bågskytte. 

Socialnämnden 
Socialnämnden har genomfört följande kontroller (de som är i kursiv stil har avvikelser): 
- att rutinen gällande FREDA-kortfrågor (kopplat till våld i hemmet) följs i 
myndighetsutövningen, oavsett lagrum och målgrupp som handläggs 
- att riskbedömningar enligt Senior Alert genomförs inom hemsjukvården/äldreomsorgen 
- att genomförandeplaner är upprättade, aktuella och av god kvalitet inom äldreomsorgen 
- att rutin för skydds- och begränsningsåtgärder inom äldreomsorgen följs. 

De två sistnämnda kontrollerna skulle också ha genomförts inom verksamheten 
funktionsstöd, likaså att sociala dokumentationen enligt LSS är av god kvalitet. Dessa har 
inte genomförts. 
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 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 34/2025  KS 2025/333  
  

Olofströms Kraft 
Bolaget har kontrollerat att elkunder meddelas i tid om planerade strömavbrott, att 
inköpsfakturor följt med till nya IT-systemet samt att ändrad inkassorutin fungerar. 
Kontrollerna påvisade inga avvikelser. 

Olofströmshus 
Olofströmshus har gjort följande kontroller: 
- att lägenhet återställts och taggar återlämnas vid flytt 
- att lönekörningar görs enligt schema 
- att utfört underhållsarbete stämmer överens med beställning 
- att godkännande av fakturor fungerar enligt rutin 
- att underlag från lönesystemet till Skatteverket fungerar korrekt 
- att externa entreprenörer och handläggare på Olofströmshus stänger serviceärenden efter 
verkställt arbete. 

Avvikelser identifierades i den sistnämnda kontrollen; entreprenörerna rapporterar inte alltid 
när ett arbete är utfört. Kontrollerna påvisade också viss avvikelse i att lägenhetskunder inte 
återlämnade taggar (de kunde dock blockas för tillträde till fastigheterna). 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Verksamheternas kontrollrapporter för 2024 

Beslutet skickas till 
Kvalitets- och säkerhetsskyddschef A.S 
Förvaltningschef för kommunledningsförvaltningen 
Socialnämnden 
Utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Olofströmshus 
Olofströms Kraft 
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 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 35/2025  KS 2025/334  
  

§ 35/2025  Intern kontroll 2025 för kommunstyrelsens verksamheter 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kontrollplanen fastställs för intern kontroll år 2025 enligt föreliggande förslag med följande 
tillägg: 
- Att det finns underhållsplaner samtliga fastigheter/objekt som kommunen äger. 
- Att underhållsplanerna följs avseende det kontinuerliga/den årliga skötseln av 
fastigheterna/objekten – ett urval av fastigheter/objekt som kommunen äger 

  

Ärendebeskrivning 
Adnan Samardzic, kvalitets- och säkerhetsskyddschef, föredrar ärendet. 
 
Enligt kommunallagen och kommunens policy för intern kontroll ska varje nämnd och bolag 
årligen ta beslut om en kontrollplan. Detta ärende avser förslag till kontrollplan för 
kommunstyrelsens verksamheter/avdelningar. Förslaget grundar sig på kontroller som haft 
avvikelser tidigare år samt tidigare risk- och konsekvensanalyser som kommunstyrelsens 
verksamheter/avdelningar genomfört. 

För 2025 års internkontroll föreslås följande kontroller: 
- Att personal genomfört utbildning i informationssäkerhet. 
- Kvalitetskontroll av registrering av personuppgiftsbehandlingar. 
- Att drogtester tas på nyanställda. 
- Att nyanställda genomgår den digitala introduktionsutbildningen. 
- Att direktupphandlingar sker enligt LOU. 
- Inköpstrohet – att vi handlar enligt ingångna ramavtal. 
- Att godkända och upphandlade rengöringsartiklar för tillagningskök köps in. 
- Att det finns underhållsplaner samtliga fastigheter/objekt som kommunen äger. 
- Att underhållsplanerna följs avseende det kontinuerliga/den årliga skötseln av 
fastigheterna/objekten – ett urval av fastigheter/objekt som kommunen äger. 

Kontrollerna avseende debitering av pedagogiska måltider i förskolan och fritids föreslås inte 
genomföras för 2025. Detta eftersom utbildningsnämnden kommer genomföra motsvarande 
kontroller istället. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Kontrollen om rätt rengöringsartiklar i kostverksamheten, samt drogtester på nyanställda, är 
en del av god och säker skolmiljö för barn och ungdomar i kommunens skolor (likaså för 
kommunens arbetsplatser). Övriga kontroller bedöms inte ha några direkta konsekvenser för 
barn eller jämställdhet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Förslag kontrollplan 2025 

Beslutet skickas inklusive kontrollplan till 
Kvalitets- och säkerhetsskyddschef A.S 

Comfact Signature Referensnummer: 197039SE



 Protokoll 15(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 35/2025  KS 2025/334  
  

Förvaltningschef kommunledningsförvaltningen I.R 
Samtliga KS-chefer på avdelnings-/verksamhetsnivå 
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§ 36/2025  Aktuell information från kommunledningsförvaltningen 

Kommunstyrelsens beslut: 

Informationen antecknas till protokoll. 

  

  
Ärendebeskrivning 

Övergripande: 
Samtliga Blekingekommuner har nu fattat beslut om ett nytt gemensamt 
Räddningstjänstförbund i Blekinge. Det nya förbundet kommer att driva verksamhet från och 
med 1 januari 2026. 
  
När det gäller lönerevision 2025 så kommer ny lön att gå ut till medlemmar i 
Akademikeralliansen i april. I övrigt inväntar vi att de centrala förhandlingarna blir klara.  
  
Budgetarbetet för 2026 har påbörjats. En första version av ramberäkningarna har varit uppe i 
FÖG och bereds nu för att sedan gå vidare till politiken för beslut i KS om preliminära ramar 
den 20/5. 
Uppföljning av konsultköpen för 2024 pågår genom en framtagen Excelmodell. Mail med 
instruktioner för kommentarer där så behövs har skickats ut till förvaltningscheferna. Tanken 
är att allt ska vara klart för redovisning i KS den 20/5. 
  
Den 6 mars kommer Näringslivsavdelningen för tredje gången genomföra en sk. 
Företagssafari. Då besöker politiker ur KSAU och ett antal tjänstepersoner företag under en 
halvdag. Syftet är att bygga relationer och förståelse mellan kommun och näringsliv för ett 
bättre näringslivsklimat. 
  
Slutet av januari deltog vi en regional utrymningsövning. Övningen var ett kartspel och hade 
fokus på att utrymma länet vid höjd beredskap. Erfarenheterna kommer användas i 
framtagandet av både den regionala och lokala utrymningsplanen. 
  
Administrativa avdelningen 
Arbetet med att digitalisera avodesbegäran pågår. Första april drar pilotprojekt igång med 
kommunstyrelsen och dess utskott. Vid marsmötet kommer de förtroendevalda att få en 
utbildning. 
  
Den tionde mars kör vi skarpt med ny anslagstavla och publik webb av protokoll och 
kallelser. Förhoppningsvis kommer den som besöker vår hemsida inte märka någon skillnad. 
För nämndsekreterarna kommer det däremot bli en klar förenkling då anslag och publicering 
görs direkt från mötesverktyget.  
Utbildning och uppsättning av interbook FRI (boknings och bidrags-system inom 
fritidssektorn) har dragit igång och kommer att pågå under stora delar av våren. 
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HR-avdelningen 
Malin och Tanja har startat upp en nya omgång av Arbetsmiljöutbildning tillsammans med 
våra lokala fackliga. Materialitet är uppdaterat. 
  
Johan kommer snart tillbaka från föräldraledighet. Vi kommer tillsammans med Tanja planera 
arbetsfördelning dem emellan. 
  
Vi betalar ut ny lön för medlemma i Akademikeralliansen i april. 
  
Avstämningar med berörda fackliga organisation kommer ske under mars/april. 
  
Bemanningen deltog på rekryteringsmässan den 4 februari med sitt nya mässmaterial. 
  
Ekonomi-avdelningen 
Den nya modulen för direktupphandlingar ska nu användas och den gamla är stängd. 
Samtliga som är certifierade direktupphandlare sedan tidigare och som ska göra en 
direktupphandling för första gången i den nya modulen kontaktar Anne Berntsson. För de 
som inte är certifierade direktupphandlare men har behov av att göra en direktupphandling 
gäller samma instruktion som tidigare, att de kontaktar Anne Berntsson.  
  
Revision pågår fortfarande av bokslutet. Det har varit en mängd frågor kopplade till den 
utökade räkenskapsrevisionen som ju var nytt vid förra årets granskning. För kommunens 
vidkommande är årsredovisningen i övrigt klar med möjliga ändringar utifrån eventuella 
synpunkter från revisionen. 
  
Koncernbokslut för Holje Holding är ännu inte färdigställt. Här brukar vi invänta att revision av 
dotterbolagen Okab och Ohab är klara. Preliminär version finns dock framtagen. 
  
Budgetarbetet för 2026 har påbörjats. En första version av ramberäkningarna har varit uppe i 
FÖG och bereds nu för att sedan gå vidare till politiken för beslut i KS om preliminära ramar 
den 20/5. 
  
Budgetanvisningar har skickats ut till berörda parter samt lagts ut på Insidan. 
  
Avdelningens verksamhetsmål finns eller kommer att finnas inlagda i Stratsys. Arbete pågår 
med detta för närvarande där samtliga medarbetare själva ansvarar för att lägga in de mål de 
ansvarar för. 
  
Den 5/3 kommer vi att ha ett första möte med Ronneby kommun avseende ett tänkt framtida 
samarbete inom överförmyndarverksamheten där Ronneby och Karlshamn idag samarbetar. 
Vi kommer bl a att gå igenom följande: 
- Bakgrund och nuläge för samverkan mellan Karlshamn och Ronneby 
- Olofströms behov och förväntningar 
- Förstudie – Vad behöver utredas? 
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IT-avdelningen 
Våren har börjat rulla in, och IT-avdelningen har flera projekt för att förbättra och 
modernisera våra system. Här är en kort sammanfattning av vad vi arbetar med just nu: 
  
- Uppgradering av vår IT-infrastruktur 
Vi ser över och byter ut delar av vår tekniska grund för att säkerställa en stabil och säker IT-
miljö för alla. 
  
- Bättre internetuppkoppling - För att öka driftsäkerheten och kapaciteten kopplar vi in en 
extra anslutning till internet. Det innebär att vi minskar risken för avbrott och får en smidigare 
uppkoppling. 
  
- Vi samarbetar med Kommunikation för att bygga ett nytt och mer användarvänligt intranät.  
  
- Rensning och avveckling av gamla servrar - Vi städar upp bland våra servrar och avvecklar 
sådana som inte längre används. Detta förbättrar prestandan och minskar både kostnader 
och energiförbrukning. 
  
- Bättre hantering av mobila enheter - Under våren kommer vi implementera en lösning för 
att hantera mobiltelefoner och surfplattor på ett smidigare sätt. Det gör att vi kan förbättra 
säkerheten och ge bättre support till våra användare. 
  
- Vi fortsätter att arbeta för en modern och effektiv IT-miljö och är alltid här för att stötta er i 
det digitala arbetet.  
  
Kostavdelningen 
Vi har haft en utbildningsdag i vegetarisk matlagning där vi jobbat med livsmedel från Ärt- 
och bondböna. Så många goda rätter producerades och vi hittade 3 favoriter vi ska ta in i vår 
meny framöver. Vi har haft kompentsutvecklade utbildningar för medarbetare som känt de 
behöver fylla sin kunskaper i vårt kostdatasystem Matilda. 
Det har utförts kontroll av handintensivt arbete för de medarbetarna som önskade det. 
Vi har skapat en beredskapsgrupp i kosten som kommer jobba med att planera, organisera, 
utbilda mm för hela vår kostavdelningen gällande krisberedskap. Vi startar med ett 
gemensamt APT under våren. 
  
Lokalvårdsavdelningen 
Vi har en direktupphandling på gång för Z-water maskin då den förra gick sönder precis 
innan jul. Vi har anbudsöppning på måndag den 3 mars.  
  
Samordningstjänsten tillsätts med Caroline Bentzer från och med 1 mars 2025. 
  
I år kommer samordnare och lokalvårdschef gå kurs i INSTA800 som är en kvalitetskontroll 
av Nordisk standard. Detta för att säkerställa att det städas enligt beställning och på rätt nivå. 
Lokalvårdarna kommer också gå en ”light” utbildning så de vet vad som kommer 
kontrolleras. 
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Näringslivsavdelningen 
Den 4 februari genomfördes Rekryterings- och utbildningsmässa på Kulturhuset. Ett 
välbesökt event med många olika utbildningsaktörer och företag som utställare. 
  
Den 5 februari genomfördes en halvdagsutbildning inom Serviceinriktad myndighetsutövning 
där politiker från Olofström, Sölvesborg och Karlshamn deltog. Föreläsare kom från Svenskt 
Näringsliv och SKR. 
  
Samhällsutvecklingsavdelningen 
Sölvegårds bygge på Brännaregården har tagits över av PMB. Platsbesök och tekniskt 
samråd i veckan (v.9) med nya ägaren som vill igång snarast möjligt.  
  
Kvalitetssäkring av ärenden från 2024 för att säkerställa att alla krav uppfylls (start- resp. 
slutbesked, dokumentation och delgivning etc.) pågår. Fortsatt arbete med strukturering av 
bygglovshantering och tillsyn, vilket även ger bättre koll på äldre ärenden. 
  
Sjösättning av e-Bygglov närmar sig, något som bl.a. innebär att mer tid kan läggas på 
ärenden och mindre på registrering av inkommande handlingar, skickande av 
mottagningsbevis och kompletteringsbegäran mm. Inskanning av handlingar i byggarkivet 
har påbörjats. 
  
Arbetet med nya Geosecma fortsätter med fokus på att uppdatera och förbättra primärkartan, 
bland annat nya byggnadsgeometrier.  
  
Slutredovisning av Leader-projektet [Harry och Selma – en inledande resa] och uppstart av 
Leader-projektet [Jämshögs bokby]. 
Uppstart av Erasmus+ projektet [Emma och Olof] med fokus på förebyggande med 
Växtverket och Emmaboda kommun. 
  
Uppstartsmöte med olika finansiärer om Brännpunkt landsbygd.  
  
Arbetsgruppen för Blekinges livsmedelsstrategi har sparkat igång. 
  
Olofström ingår i klimatsamverkan Blekinge för att främja och underlätta regionens 
utsläppsminskning av växthusgaser och anpassningen till ett förändrat klimat, bl.a. via 
Energikontoret Syds projekt ”Biogas Road show”.  
  
Slutredovisning av pågående LONA-projekt samt delredovisning av våtmarksprojekt pågår. 
EBP Fastigheter har skrivit på ett plankostnadsavtal, så detaljplanen kan ändras och 
verksamheten kan utökas. 
  
För att allt förhoppningsvis ska hinna bli klart i tid ingår grovprojektering i underlaget för 
detaljplanen för stationsområdet i Olofström. 
  
Stabsavdelningen 
Arbetet med kartläggning av drivmedel och reservkraft är igång. Det är fokus på 
samhällsviktiga verksamheter. Arbetet är kopplat till vår kommunövergripande risk- och 
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sårbarhetsanalys, men även en del av Energimyndighetens nationella kartläggning. 
Länsstyrelsen är samordnande regional aktör för det sistnämnda. 
Vi har via Länsstyrelsen gjort en intresseanmälan till Energimyndighetens program för robust 
energiförsörjning. Programmet går ut på att få stöd för inköp av reservkraft, både 
kunskapsmässigt stöd och ekonomiskt stöd. I och med att programmet är unikt är det stort 
intresse bland Sveriges kommuner och därmed tuff konkurrens att få komma med (ca 50 
kommuner väljs ut). I början av mars vet vi ifall vi får vara med i programmet eller ej. 
  
Kriskommunikationsplanen är antagen av förvaltningsövergripande ledningsgruppen. Planen 
är ett stöd i verksamhetens kriskommunikation och ger vägledning kring vem som ansvarar 
för vad vid en händelse och hur kommunikationen kan ske på ett bra och tillförlitligt sätt. 
Planen finns på Insidan bland styrdokumenten. Det kommer ut mer information om 
kriskommunikation framöver och har du några frågor, funderingar eller behov av 
kommunikationsstöd är du välkommen att kontakta kommunikationsenheten. 
  
Tekniska avdelningen 
Exploateringsområde på Lührsens väg, har vi haft genomgång inför Lantmäteriförrättning 
och bildandet av en fastighet för ändamålet där äldre samfällighet upplöses. 
  
Projektering av projektet på Övre Brogatan har påbörjats. Den 6:e mars kommer geoteknisk 
undersökning att ske, vilket innebär att Snöflebodavägen kommer stängas av för 
genomfartstrafik.  
  
Träff senare i veckan med broentreprenör för att diskutera och gå igenom åtgärder på 
konstruktioner i år. Vi har haft startmöte för utredningsprojekt gällande cykelväg till Kyrkhult. 
  
Röjningsarbete och byte av vägmärken pågår på det kommunala och enskilda vägnätet. 
  
Holjebadet och Holjegården byggs för fullt, båda projekten håller tidplan. Takbyte på 
hembygdsmuseet håller på att slutföras. 
  
Förstudie för ombyggnad Ishall har påbörjat. Projektering rödhults förskola pågår likväl som 
projektering ny läktare mm i kulturhuset. 
  
Lokaliseringsutredning högstadieskola har färdigställt i samverkan med 
samhällsutvecklingsavdelningen, nu inväntar vi beslut ifrån politiken på vilken plats som 
väljs.  
  
Brandskyddsåtgärder pågår i flera fastigheter. Miljöinventering av gamla arbetscenter pågår. 
  
På fastighetsdrift har vi haft en del skadegörelse runt och på fastigheter, vi har satt in extra 
rondering av Securitas där det behövts samt andra åtgärder för att minska häng på dessa 
ställen. 
  
Vi håller på att rekrytera en driftingenjör som ersätter samordnare på fastighetsdrift. Vår 
vaktmästare Thomas Jönsson går i pension till sommaren efter många år på kommunen 
samt Olofströmshus.  
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Driften jobbar även med en del projekt ute på fastigheterna. 
Vi har påbörjat en uppfräschning av utemiljön vid Vilshults skola. Gamla staket plockas bort 
och ytor fräschas upp.  
  
Vi arbetar vidare med byutveckling i Hemsjö. Vi har gemensamt med representanter från byn 
kommit fram till att området vid den gamla stationen är en plats vi vill utveckla. Bl a. ska den 
kommunala lekplatsen i Hemsjö lokaliseras till det området.  
  
En stor tätortsnära skoglig åtgärd där vi ska röja och gallra i stora delar av 
Brännargårdsområdet påbörjas under veckan.  
  
En markägare har fått beslut om LONA-bidrag för att öppna upp ett kulverterat dike och 
anlägga en mindre våtmark. Detaljprojekteringen för åtgärden samt tillståndsansökningar 
planeras att göras under 2025. För att, om allt går som planerat, kunna anläggas 2026. 
  
Inköpsinformation: 
Certifiering av beställare 
Utbildningstillfällen: 15/5 kl. 13-16 
 
Certifiering av direktupphandlare 
Utbildningstillfällen: Löpande vid behov. 
  
Pågående upphandlingar (när annonsering har skett) 
Kemtekniska produkter, städmaterial, handskar, mjukpapper och engångsmaterial, 2025-04-
01 (planerad avtalsstart) 
Måltidstjänster, direktupphandling, 2025-05-05 (planerad avtalsstart) 
  
Kommande upphandlingar 
Företagshälsovård 
VS-tjänster, OHAB deltager 
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§ 37/2025  Årsredovisning 2024 Olofströms kommun/nämnder och bolag 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Årsredovisningen för 2024 godkänns.  

Det negativa balanskravsresultatet på 6,1 mkr återställs 2024 genom ett ianspråktagande av 
motsvarande belopp från kommunens resultatutjämningsreserv – RUR som därmed sänks 
från 24,0 mkr till 17,9 mkr. 

  

Ärendebeskrivning 
Karl Andrae, ekonomichef, föredrar ärendet. 
 
Kommunen redovisar ett negativt resultat med -6,1 mkr vilket är lika mycket sämre mot 
helårsbudget som ligger på ett nollresultat. 

Största avvikelserna hittar vi i Socialnämnden med 5,0 mkr sämre, Finansieringen med 4,9 
mkr sämre, Utbildningsnämnden med 3,1 mkr sämre och Kommunstyrelsen med 6,9 mkr 
bättre än budget. 

  

Yttrande/Bedömning 
I bedömningen av om Olofströms kommun har uppnått god ekonomisk hushållning ska 
måluppfyllelsen av både uppsatta finansiella mål och verksamhetsmål vägas in. 
Verksamhetsmålen för det enskilda budgetåret ska vara uppfyllda och bedömningen ska 
vara att verksamhetsmålen för mandatperioden kan nås. 

Som framgår av uppföljningen av koncernens och kommunens finansiella mål så uppfylls 
bägge koncernens mål men inget av kommunens mål. Det bör också noteras att budget för 
2025 lagts med ett nollresultat vilket alltså understiger målet som är motsvarande en 
budgetavvikelse hos nämnderna på en procentenhet vilket innebär knappt 10 mkr i resultat. 

Av de finansiella målen är alltså endast två av fem. Flera av verksamhetsmålen är dessutom 
så högt satta att de aldrig kommer att uppnås t ex 100% behörighet till gymnasiet och att 
100% av barnen i årskull 2 ska kunna läsa. 

Enligt Kommunfullmäktiges beslut 2024 ska följande uppfyllas för att god ekonomisk 
hushållning ska anses ha uppnåtts: ”Verksamhetsmålen för det enskilda budgetåret ska vara 
uppfyllda och bedömningen ska vara att verksamhetsmålen för mandatperioden kan nås.” 

Med anledning av den tuffa definitionen av god ekonomisk hushållning som 
kommunfullmäktige satt upp räcker det inte att konsolidera kommunen över en mandatperiod 
och bedriva en verksamhet med hög kvalitet. 

Med anledning av ovanstående har God ekonomisk hushållning ej uppnåtts för 2024.  
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För den kommande perioden 2025-2027 kommer verksamhetsmålen att ses över och frågan 
om nivån kopplat till God ekonomisk hushållning ska då adresseras. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Några konsekvenser av beslutsförslaget ur barnrätts- och eller jämställdhetsperspektivet har 
inte kunnat identifieras. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Årsredovisning Olofströms kommun 2024 

Slutgiltigt beslut skickas till 
Ekonomichef K.A 
Nämnderna 
Socialförvaltningschef R.S 
Utbildningsförvaltningschef P.H 
VD Olofströmshus AB L.P 
VD Olofströms Kraft AB B.B 
Ekonom M.A, J.N, K.S, I.P, A.S 
Kvalitets- och säkerhetsskyddschef A.S 
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§ 38/2025  Skåne Blekinge Vattentjänst AB, ny bolagsordning, nytt 
ägardirektiv samt nytt aktieägaravtal 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
1.Bolagsordning för Skåne Blekinge Vattentjänst AB (556924-3180) godkänns och 
översänds till Skåne Blekinge Vattentjänst AB för att fastställas på bolagsstämma. 

2.Ägardirektiv för Skåne Blekinge Vattentjänst AB (556924-3180) antas och respektive 
bolagsstämmoombud får i uppdrag att på bolagsstämma i Skåne Blekinge Vattentjänst AB 
fastställa detsamma. 

3.Aktieägaravtal för Skåne Blekinge Vattentjänst AB (556924-3180) antas och ska 
undertecknas av respektive kommuns kommunstyrelseordförande och 
kommundirektör/kommunchef. 

4.Samarbetsavtal mellan Bromölla Energi & Vatten AB (556525-8638), Olofströms Kraft AB 
(556415-2436), Osby kommun (212000-0902) och Östra Göinge kommun (212000-0860), å 
ena sidan, och Skåne Blekinge Vattentjänst AB (556924-3180), å andra sidan, upphävs.  

  
Ärendebeskrivning 
Bromölla, Olofström, Osby och Östra Göinge kommuner äger gemensamt Skåne Blekinge 
Vattentjänst AB (SBVT). Under hösten 2024 har förslag till ny bolagsordning, nytt 
ägardirektiv och nytt aktieägaravtal för SBVT upprättats.  
  
Bolagsordningen är det ramverk som innehåller de obligatoriska bestämmelser som följer 
av ABL samt, under förutsättning att det inte uppkommer någon konflikt med ABL eller annan 
lag eller författning, även andra bestämmelser. Bolagsordningens primära funktion är att vara 
en informationskälla för tredje man/person, dvs den/de som har för avsikt att ingå 
rättshandlingar eller andra förbindelser med aktiebolaget. Vad som står i ett aktiebolags 
bolagsordning förutses vara känt för ”alla och envar”. 
  
Detaljregleringar som inte kan tas in i bolagsordningen, eftersom ABL inte medger det, 
avseende aktieägarnas insyn i och inflytande över aktiebolagets förvaltning regleras i ett 
aktieägaravtal. Ett aktieägaravtal är endast bindande/giltigt mellan aktieägarna. 
  
Den mer direkta ägarstyrningen sker genom ägardirektiv som, om de fastställs av 
bolagsstämma, är juridiskt bindande för såväl styrelsen som VD. Ägardirektiv får inte strida 
mot vare sig ABL, årsredovisningslagen eller bolagsordningen. Det måste även vara förenligt 
med aktiebolagets intresse, dvs. intresset av att aktiebolaget inte på sikt vidtar åtgärder som 
inte är förenliga med uppfyllandet av bolagets syfte och verksamhetsföremål. Ägardirektiven 
får inte vara så ingripande att de fråntar styrelsen eller VD deras funktioner som 
självständiga bolagsorgan.  
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Beslut att anta/godkänna de reviderade dokumenten ska fattas av respektive 
kommunfullmäktige. Bolagsordning och ägardirektiv ska därefter fastställas på 
bolagsstämma i SBVT. 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Beslutet bedöms inte medföra några konsekvenser ur barnrättsperspektiv eller ur 
jämlikhetsperspektiv.  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Övriga underlag som redovisas 
  
Slutligt beslut skickas till 
Medlemskommunerna 
SBVT 
OKAB 
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§ 39/2025  Tillägg till ägardirektiv för Västblekinge Miljö AB, budget för 
lekmannarevisionen 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

att föreslå årsstämman i Västblekinge Miljö AB (VMAB) att fastställa föreslaget tillägg till 
ägardirektivet för bolaget varigenom budget årligen avsätts i bolaget för lekmannarevisionens 
granskningar i bolaget. 
  
Beslutet gäller under förutsättning av att även övriga ägarkommuner fattar motsvarande 
beslut. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Karlshamns, Olofströms och Sölvesborgs kommun bedriver sedan 1970-talet gemensam 
avfallshantering i bolagsform, numera Västblekinge Miljö AB (populärt kallat VMAB). 
 
Enligt bolagsordningen (fastställd på årsstämma 2021-04-29 § 10) är bolagets 
verksamhetsföremål följande (§ 3): ”Bolaget har till föremål för sin verksamhet att insamla, 
mottaga, sortera, omhändertaga och kompostera olika slag av avfall från hushåll, 
verksamheter och industrier och idka handel och transport med avfalls- och 
återvinningsprodukter, att utvinna kompostprodukter samt gas från bolagets anläggning även 
såsom att äga aktier och andelar i företag i avfallsbranschen”. 
 
Ändamålet med bolaget är enligt bolagsordningen (§ 4): 
”Bolagets syfte är att med iakttagande av bestämmelserna i miljöbalken, Sveriges miljömål, 
kommunernas avfallsplan och i förekommande fall den kommunala likställighets- och 
självkostnadsprincipen fullgöra det ansvar som, till den del detta ej innefattar 
myndighetsutövning, åvilar Karlshamns, Sölvesborgs och Olofströms kommuner enligt 
miljöbalken och annan lagstiftning”. 
 
Enligt samma bolagsordning ska det i bolaget finnas tre lekmannarevisorer utsedda av de tre 
ägarkommunerna liksom vardera en suppleant (§ 10): 
”För samma mandatperiod som gäller för bolagets revisorer ska kommunfullmäktige i 
Karlshamns, Sölvesborgs och Olofströms kommuner utse en lekmannarevisor var, samt en 
suppleant”. 
 
Uppkommit behov 
I den löpande lekmannarevisionen har uppkommit fråga om budget för lekmannarevisionens 
granskningar. Bolagets styrdokument har inget att berätta på denna punkt. De tre 
ägarkommunerna synes ha olika modeller för hur budgeten bestäms och hanteras för den 
lekmannarevision som finns i respektive kommuns helägda bolag. Det finns således ingen 
välgrundad praxis att falla tillbaka på. 
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Lekmannarevisorerna har i sin granskningsrapport för år 2023 (se bilaga 3) anfört följande 
uppfattning: 
”Likt föregående år bygger vi inte vår bedömning på underlag som utgår från våra egna 
riskbedömningar. Efter omfattande diskussioner mellan oss lekmannarevisor anser vi dock 
att vår granskning har genomförts i den omfattning som ger oss en rimlig grund för den 
bedömning vi lämnar i denna granskningsrapport. Inför granskningen av budgetåret 2024 
förväntar vi oss att bolaget ger oss resurser till att göra en bedömning som fullt ut bygger 
våra egna överväganden. Vi är vår absoluta uppfattning att regelverket ger oss rätt att 
granska bolaget med extern hjälp i form av stöd från ett sakkunnigt biträde”. (undertecknads 
emfas) 
 
Lekmannarevisorerna i VMAB har således ingen budget för granskningar. Inga styrdokument 
innehåller regler härom. Styrelsen vill ej tilldela lekmannarevisorerna anslag, utan hänvisar bl 
a till ägarkommunernas revisionsbudgetar. 
 
Lekmannarevisorerna anser sig ej kunna utföra sitt uppdrag om inte granskningar av 
väsentliga förhållanden kan utföras då finansiering saknas. 
Med hänsyn till bolagets ekonomiska situation, och vad som förevarit i bolaget de senaste 
åren, anser lekmannarevisorerna att det finns behov av en aktiv lekmannarevision i bolaget. 
 
Yttrande/Bedömning 
Rekommendation från Samrådsorganet Blekinge väst 

Den sålunda uppkomna situationen efter lekmannarevisorernas utlåtande har diskuterat i 
Samrådsorganet Blekinge väst 2024-10-30. Ägarkommunernas företrädare 
rekommenderade där respektive ägarkommun att besluta om en praktisk lösning enligt 
nedan modell inspirerad av en modell som Sölvesborgs kommun tillämpar för sina helägda 
bolag. Efter beslut i respektive fullmäktigeförsamling kan denna modell införas genom att 
tilläggas ägardirektivet för bolaget på ordinarie årsstämma 2025 avseende 2024 års 
verksamhet. 

Förslag till modell 

Lekmannarevisionens årsbudget för sina granskningar bestäms till att utgöra 0,5 promille av 
bolagets årsomsättning (exklusive jämförelsestörande poster) mätt enligt årsredovisningen 
för bolaget två år innan det aktuella budgetåret. Det sålunda framräknade beloppet avrundas 
till närmaste helt tusental kronor. 

Med utgångspunkt från att bolagets årsomsättning 2023 (155 326 tkr*) bestäms 
lekmannarevisionens årsbudget för granskningar under år 2025 till 78 tkr. 

Not: 

*enligt årsredovisning 2023 för VMAB var årsomsättningen 160 954 tkr varav 5 628 tkr 
utgjordes av en försäkringsersättning. Denna post bör beaktas som en jämförelsestörande 
post från vilken ska bortses. Kvarstår gör då 155 326 tkr. 

Modellen föreslås göras styrande för bolaget genom att tillföras ägardirektivet för bolaget (se 
bilaga 2) som en ny paragraf (§ 7a) enligt följande: 
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”För lekmannarevisorernas granskning är 10 kap 3 § aktiebolagslagen (2005:551) tillämplig 
som föreskriver att revisorerna ska granska, om bolagets verksamhet sköts på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt och om bolagets interna 
kontroll är tillräcklig. För detta ändamål ska bolaget bära de uppkomna 
granskningskostnaderna upp till en budgeterad nivå som utgör 0,5 promille av bolagets 
årsomsättning (exklusive jämförelsestörande poster) mätt enligt årsredovisningen för två år 
innan det aktuella budgetåret. Det sålunda framräknade beloppet avrundas till närmst hela 
tusental kronor”. 

Beslutsprocessen 

Efter beslut i respektive behörigt organ i de tre ägarkommunerna ska förslaget om tillägg till 
ägardirektivet föreläggas årsstämman, eller eventuell extra bolagsstämma, och där 
fastställas varvid det börjar gälla för bolaget som tvingande. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 

Beslutet att justera i ägardirektivet uppfattas inte ha konsekvenser ur barnrättsperspektivet 
eller ur jämlikhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 
Övriga underlag som redovisas 

Slutligt beslut skickas till 
Karlshamns kommun 
Sölvesborgs kommun 
Västblekinge Miljö AB 
Lekmannarevisorerna i Västblekinge Miljö AB 
Ekonomichef K.A 
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§ 40/2025  Beslut om antagande - Översiktsplan 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen fastställer det särskilda utlåtandet som sitt eget.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
anta och fastställa översiktsplanen med tillhörande bilagor. 
  

Ärendebeskrivning 
Samhällsutvecklingsavdelningen fick i uppdrag under 2018 att ta fram förslag till ny 
översiktsplan. Förslaget har beretts genom politiska workshops med kommunstyrelsens 
arbetsutskott som styrgrupp. Förslaget har varit utsänt på samråd under 2021 och utställt på 
granskning under 2024 då yttranden insamlades från berörda.  

Bilagt ärendet finns antagandeversion av handlingarna. Fullständiga handlingar, i form av de 
tidigare samråds och granskningsversion, finns att tillgå i diariet eller på kommunens 
hemsida (fram till och med laga kraft av antagandeversion).  

Yttrande/bedömning 
Under processen har yttranden inkommit från statliga myndigheter, kommuner, företag, 
föreningar och 40-talet privatpersoner. Dessa yttranden har beaktats och bearbetats in i 
förslaget. Samtliga inkomna yttranden finns sammanfattade och har bemötts i 
samrådsredogörelsen och i det särskilda utlåtandet (granskningsredogörelse) som ligger 
bilagt till ärendet. Yttrandena i sin helhet finns att tillgå i diariet. Länsstyrelsens 
granskningsyttrande biläggs ärendet i sin helhet.  

Finansiering 
Antagande av översiktsplan medför inga direkta kostnader. Kostnader kommer dock uppstå 
under förverkligandefasen av översiktsplan exempelvis i form av kostnader kopplat till 
detaljplaner och utbyggnad av kommunal infrastruktur. Särskilda beslut kommer behöva tas 
för aktuella kostnadsposter.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Aspekterna har beaktats och redovisas i planen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-02-04 
Olofströms översiktsplan antagandehandling (kommer uppdateras inför KF) 
Olofströms översiktsplan granskningshandling – kartbilaga (kommer uppdateras inför KF) 
Länk till digital kartbilaga (kommer uppdateras inför KF): 
https://experience.arcgis.com/experience/e996c51a26d24e86b9a5ce022e9f880c/page/Sida/
?draft=true&org=Olofstrom  
Samrådsredogörelse, 2024-03-16 
Särskilt utlåtande, 2025-02-04 
Länsstyrelsen i Blekinge läns granskningsyttrande, 2024-11-26 
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Slutligt beslut skickas till 
Samtliga nämnder 
Planarkitekt O.S, P.G 
Samhällsutvecklingschef, Ö.H 
Teknisk chef, AK.R 
Miljösamordnare, K.M 
Bygglovshandläggare, L.M.P 
Byggnadsinspektör, M.N 
Miljöförbundet Blekinge väst 
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§ 41/2025  Remissvar från Regeringskansliet om förslag att möjliggöra 
utvinning av uran som koncessionsmineral 

Kommunstyrelsens beslut: 

Olofströms kommun lämnar svar på remiss från regeringskansliet om förslag att möjliggöra 
utvinning av uran som koncessionsmineral enligt yttrande/bedömning nedan.  

Reservation 
Patrik Krupa (M), Torsten Cairenius (M), Tommy Holmgren (SD), Max Nielsen (SD) och Roal 
Bencic (SD) reserverar sig mot beslutet.  

  

Yrkande: 
Patrik Krupa (M) yrkar med bifall av Tommy Holmgren (SD) att remissen ska besvaras med:  
"Sverige behöver en stabil elförsörjning som måste vara billig, så att Sverige blir 
konkurrenskraftigt. I en orolig värld måste vi vara självförsörjande på råvaran uran. Det är 
förmätet att anse att brytning bara ska ske i andra länder p.g.a. risk för miljöpåverkan. Det är 
förmätet att anse att det är ett otäckt jobb som vi låter andra länders befolkning utföra åt 
oss. Därför behöver vi ha egen uranbrytning där det finns lönsamma fyndigheter. Att det 
finns här i Olofströms kommun är kanske inte troligt men kan inte uteslutas. Finns 
fyndigheter, så är det vår skyldighet mot Sverige som land att tillåta brytning." 

Beslutsgång: 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag till beslut mor moderaternas yrkande och finner 
att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut 

Omröstning: 
Omröstning begärs och genomförs med sju röster för arbetsutskottets förslag till beslut (JA) 
och sex röster för moderaternas yrkande (NEJ). 

Namn Röst 

Rolf Jönsson (C) JA 

Tommy Holmgren (SD) NEJ 

Ingeborg Braun (S) JA 

Ola Claesson (S) JA 

Pirjo Veteli (S) JA 

Håkan Assarsson (S) JA 

Malin Åman (C) JA 

Roal Bencic (SD) NEJ 
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Max Nielsen (SD) NEJ 

Patrik Krupa (M) NEJ 

Torsten Cairenius (M) NEJ 

Glenn Bengtsson (KD) NEJ 

Morgan Bengtsson (S) JA 

Resultat: sju JA, sex NEJ   

 
 
Ärendebeskrivning 
Klimat- och näringslivsdepartementet önskar svar på remiss från regeringskansliet om 
förslag att möjliggöra utvinning av uran som koncessionsmineral senast den 20 mars 2025. 
Svaret lämnas med e-post till kn.remissvar@regeringskansliet.se med kopia till 
beatrice.matsson@regeringskansliet.se. Ange diarienummer KN2024/02540 och 
remissinstansens namn i ämnesraden på e-postmeddelandet. 

Klimat- och näringslivsdepartementet föreslår lagändringar i promemorian ”Att återigen 
möjliggöra utvinning av uran” för att åter tillåta uranbrytning i Sverige. Förslaget syftar till att 
stärka Sveriges gruvsektor och självförsörjning av kritiska råvaror, men det innebär även en 
förändrad miljö- och säkerhetsprövning för uranbrytning. 

Uran är ett svagt radioaktivt grundämne som ofta förekommer tillsammans med andra 
metaller. Sverige har ett förbud mot utvinning av uran sedan 2018, vilket begränsar 
möjligheten att prospektera och utvinna vissa kritiska råvaror. Behovet av metaller och 
mineral, inklusive uran, ökar i takt med den gröna omställningen och energisäkerheten. 
Förbudet gör det svårare att effektivt använda Sveriges naturresurser och påverkar landets 
självförsörjning på viktiga råvaror. 

Promemorians förslag på Lagändringar är att ta bort förbudet mot uranbrytning i Miljöbalken, 
att Uran återinförs som ett koncessionsmineral i Minerallagen och Gruvbolag med 
koncession för uran måste föra journal över sin verksamhet enligt Mineralförordningen. 
Förslag för tydligare regler för kärntekniska anläggningar föreslås också då endast de som 
prövas av regeringen enligt kärntekniklagen ska omfattas av regeringens obligatoriska 
tillåtlighetsprövning. 

Motiveringen till att ändra lagstiftningen är att Uranpriset har stigit och intresset för kärnkraft 
ökar globalt, vilket gör brytning mer lönsam. Sverige kan minska beroendet av importerade 
metaller och stärka sin roll inom gruvnäringen. 

Uranbrytning medför miljörisker liknande andra gruvor, men modern teknik och regelverk kan 
minimera påverkan enligt promemorian. Förslaget kan påverka kommuners inflytande över 
beslut om gruvverksamhet. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2026. 
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Yttrande/Bedömning 
Uranbrytning i Sverige innebär flera risker och utmaningar som måste vägas mot de 
ekonomiska och energipolitiska fördelarna. Uranbrytning i Sverige kan stärka 
energiförsörjningen, skapa ekonomiska möjligheter och bidra till EU:s råvarustrategi, 
samtidigt som miljö- och säkerhetsaspekter kan hanteras genom strikta regler och modern 
teknik. 

Nackdelar: 
Uranbrytning genererar avfall som kan innehålla radioaktiva ämnen, vilket kräver långsiktig 
och säker hantering. Lakning av uran kan leda till utsläpp av tungmetaller och radioaktiva 
ämnen i grundvatten och vattendrag. Dagbrott och underjordsgruvor kan förändra landskapet 
och leda till förlust av biologisk mångfald. 

Arbetare i urangruvor kan utsättas för radioaktivt damm och radon, vilket ökar risken för 
lungcancer. Uran är giftigt och kan påverka njurfunktionen vid långvarig exponering, särskilt 
genom dricksvatten. 

Många kommuner och invånare kan motsätta sig uranbrytning på grund av hälsorisker och 
miljöpåverkan. Lagändringen kan minska kommunernas inflytande över beslut om gruvor. 
Uranbrytning kan skada Sveriges internationella rykte som ett land med starka 
miljöskyddslagar. 

Tidigare har uranbrytning i Sverige ansetts olönsam. Investeringar i ny gruvdrift kan vara 
riskfyllda om uranpriserna sjunker. Historiska exempel visar att sanering av urangruvor kan 
bli mycket kostsam och belasta skattebetalarna. 

Efterfrågan på uran är starkt kopplad till kärnkraftsutvecklingen, som kan förändras politiskt 
och teknologiskt. Även om Sverige inte anrikar uran, kan ökad brytning leda till större 
internationell uppmärksamhet kring icke-spridningsfrågor. 

Uranhandel och export kan påverka Sveriges relationer med andra länder och skapa nya 
säkerhetsutmaningar. 

Fördelar: 
Sverige importerar idag allt uran till sina kärnkraftverk. Inhemsk utvinning kan minska 
beroendet av andra länder. Tillgång till egen uranbrytning kan bidra till en stabil och 
långsiktig energiförsörjning. Sverige planerar att bygga ny kärnkraft, och tillgång till inhemskt 
uran kan underlätta expansionen. 

Uranbrytning skulle skapa nya arbetstillfällen inom prospektering, brytning och anrikning. 
Gruvnäringen kan generera ekonomiska intäkter för både staten och lokalsamhällen. Priset 
på uran har stigit, vilket kan göra brytning ekonomiskt fördelaktig. 

Sverige har strängare miljölagar än många av de länder där uran bryts idag, vilket kan leda 
till mer hållbar brytning. Uran förekommer ofta tillsammans med andra metaller, t.ex. 
sällsynta jordartsmetaller, som är viktiga för grön teknik. Svensk teknik och regler kan 
minimera miljö- och hälsofarliga effekter av uranbrytning. 
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Sverige köper idag uran från bl.a. Kazakstan och Ryssland. Inhemsk utvinning minskar 
beroendet av dessa länder. EU vill öka sin självförsörjning av kritiska råvaror, och svensk 
uranbrytning kan bidra till detta mål. En inhemsk uranindustri kan driva teknikutveckling inom 
gruvteknik, miljöteknik och kärnbränslehantering. 

Då nackdelarna överväger fördelarna av uranbrytning i Sverige samt att de flesta svenska 
uranfyndigheter har relativt låga halter jämfört med världens största gruvor, vilket kan 
påverka den ekonomiska lönsamheten så anser Olofströms kommun att ändringen i 
lagstiftningen ska utredas noggrant av regeringskansliet.  

Olofströms kommun ställer sig negativa till att ändra lagstiftningen om uranbrytning förutom 
om fyndigheterna av uran förekommer som biprodukt i vissa existerande gruvor, t.ex. vid 
brytning av sällsynta jordartsmetaller och järnmalm. Om uranbrytning tillåts anser Olofströms 
kommun att eventuell utvinning av uran kan utvinnas ur sådana avfallshögar. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Uranbrytning kan ha både direkta och indirekta effekter på barn och jämställdhet, särskilt 
kopplat till hälsa, ekonomi och samhällsutveckling.  
- Uranbrytning kan leda till spridning av radon och tungmetaller i vatten och luft, vilket kan 
påverka barns hälsa negativt. 
- Uran i grundvatten kan vara skadligt för barns njurar och skelettutveckling vid långvarig 
exponering. 
- Gruvverksamhet kan öka förekomsten av partiklar i luften, vilket kan förvärra 
luftvägsproblem, särskilt hos barn med astma. 
- Om uranbrytning leder till miljöförändringar, kan det påverka barns uppväxtmiljö och 
möjligheter till utelek och en hälsosam vardag. 
- Samiska barn kan påverkas negativt om gruvdriften påverkar rennäring och kulturarv. 
- Om familjer tvingas flytta på grund av gruvetableringar eller miljöproblem kan barns 
skolgång påverkas. 
- Gruvnäringen är traditionellt en mansdominerad bransch, vilket kan leda till att kvinnor inte 
får ta del av nya jobb och ekonomiska möjligheter i samma utsträckning. 
- Om lokalsamhället blir beroende av gruvindustrin kan det minska kvinnors möjligheter att 
arbeta i andra sektorer. 
- Uranexponering kan påverka fosterutvecklingen och leda till ökad risk för missfall och 
fosterskador. 
- Kvinnor har ofta större ansvar för barns hälsa och omsorg. Om uranbrytning leder till 
hälsoproblem kan det belasta kvinnor mer. 
- Samiska kvinnor som arbetar inom rennäring och kultur kan påverkas om markexploatering 
försvårar traditionellt liv och försörjning. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Att åter möjliggöra utvinning av uran som koncessionsmineral 

Beslutet skickas till 
kn.remissvar@regeringskansliet.se  
beatrice.matsson@regeringskansliet.se 
Miljösamordnare/landsbygdsutvecklare K.M 
Samhällsutvecklingschef Ö.H  
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 Protokoll 35(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 42/2025  KS 2024/2633  
  

§ 42/2025  Svar på motion gällande familjecentral i Olofström 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar, 
 
Motionen anses besvarad med att Olofströms kommun ställer sig positiv till inriktningen om 
en gemensam familjecentral och avvaktar Politisk samverkan vård och omsorgs beslut för 
vidare ställningstagande om en gemensam familjecentral. 

  

Ärendebeskrivning 
Iréne Robertsson, kommunchef, föredrar ärendet. 
 
Kristdemokraterna i Olofström har i motion yrkat att kommunerna skapar en familjecentral, 
undersöker vad lämplig lokal finns och att socialtjänsten ser över hur ett sådant samarbete 
kan se ut genom bland annat jämförelse med andra kommuner.  
 
Motionen har remitterats till Socialnämnden och Utbildningsnämnden för yttrande.  
 
Socialnämnden och Utbildningsnämnden har lämnat samma yttrande från respektive nämnd, 
UBN § 145/2024 den 23 oktober 2024, och SN § 96/2024 den 11 november 2024.  

Av yttranden framgår följande.  
”Att starta en familjecentral är inget ensidigt beslut av kommun eller region på egen hand.” 
Det har funnits en gemensam intention hos kommun och region att starta en familjecentral i 
Olofström och arbetet runt en familjecentral startades gemensamt den 1 december 2022. 
Arbetet har därefter pågått men i oktober 2023 konstaterade både kommun och region att 
det i nuläget inte fanns möjlighet att starta en familjecentral. Skälet var då ekonomiskt men 
att samarbetet inom olika områden skulle fortgå. 

Politisk samverkan vård och omsorg, PSVO, är ett samverkansorgan med politisk 
representation från samtliga blekingekommuner och Regionen. PSVO har den 29 november 
2024, § 59/24, gett LSVO i uppdrag att ta fram ett förslag på plan för etablering av 
familjecentral i Blekinge utifrån behov och förutsättningar. Förslaget ska redovisas senast 
den 27 juni 2025. 

Yttrande/Bedömning 
En förutsättning för att etablera en familjecentral är att det finns en gemensam vilja hos 
kommun och region. Av PSVO:s protokoll så framgår att det pågår ett gemensamt arbete 
mellan kommunerna och regionen för att ta fram en plan för etablering av familjecentraler i 
Blekinge.  

I det fall som PSVO ser att det finns möjlighet att etablera en familjecentral så kommer ett 
förslag att tas fram och hanteras av Olofströms kommun. Vi kan inte föregripa den 
gemensamma planen. Förslag till beslut är att Olofströms kommun ställer sig positiv till 
inriktningen en gemensam familjecentral och avvaktar Politisk samverkan och vård och 
omsorgs beslut. Motionen anses därmed besvarad.  
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 Protokoll 36(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 42/2025  KS 2024/2633  
  

Finansiering 
Finansiering är inte aktuell i nuläget.  

Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Att inrätta en familjecentral gynnar både barnrätts- och jämställdhetsperspektivet. Att 
underlätta och stötta i ett tidigt skede gynnar barnen och bidrar till ett mer jämlikt samhälle.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
Politisk samverkan vård och omsorg, protokoll 20241129 
UBN, protokoll § 96/2024 
SN, protokoll § 145/2024 

Slutgiltigt beslut skickas till 
Socialnämnden 
Utbildningsnämnden 
Ekonomiavdelningen 
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 Protokoll 37(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 43/2025  KS 2025/15  
  

§ 43/2025  Medel till kommunstyrelsens förfogande 

Kommunstyrelsens beslut: 

Informationen antecknas till protokollet. 

  

  
Ärendebeskrivning 

Avstämt 2025-02-20 

Beslutsdatum Beskrivning Nämnd 
      Återstår av budget 2025 
  Anslag budget 2025 - 10 403 
    -   
2024-12-11 2024/3431-1 Utredare KS -840 

2024-12-19 
2024/3505-1 Tjänst 
kulturavdelningen KFN -135 

Summa     9 428 
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 Protokoll 38(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 44/2025  KS 2025/13  
  

§ 44/2025  Delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut: 

Redovisningen godkänns. 

  
  
Ärendebeskrivning 

Ärendenr H.nr Innehåll Namn 
2023/43 42 Holjebadet delegationsbeslut ÄTA 29 och 30 Morgan 

Bengtsson 
2023/43 40 Holjebadet delegationsbeslut ÄTA 11, 25 och 27  Morgan 

Bengtsson 
2025/324 3 Undertecknade tillsynsplaner försäljning och 

servering inom Olofströms kommun 2025 
Iréne 
Robertsson 

2023/43 36 Holjebadet delegationsbeslut ÄTA 6, 12, 15 och 
16 - KS ordf. M.B. 

Morgan 
Bengtsson 

2024/2445 6 Delegationsbeslut avseende upphandling av 
verkstadstjänster 

Mikael 
Särnevång 
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 Protokoll 39(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 45/2025  KS 2025/15  
  

§ 45/2025  Beslut fattade av kommunstyrelsens arbetsutskott 

Kommunstyrelsens beslut: 

Rapporten godkänns. 

  

  
Ärendebeskrivning 

§ 19 Godkännande av ärendelista 
  
§ 20 Holjegården information om entreprenad 
BESLUT: ÄTA 10, 33, 46 och 48 godkänns. 
  
§ 21 Holjebadet information om entreprenad 
BESLUT: ÄTA 2, 16, 17 och 22 godkänns. 
  
§ 26 Remissvar Karlskrona kommuns Landsbygdsprogram 2025-2029 
BESLUT: Olofströms kommun lämnar svar på Karlskrona kommuns Landsbygds- och 
skärgårdsprogram enligt nedan yttrande. 
  
§ 27 Remissvar för Blekinges klimat- och energistrategi 
BESLUT: Olofströms kommun lämnar svar på Blekinges klimat- och energistrategi enligt 
nedan yttrande och ser framemot att anta slutversionen i vår kommun. 
  
§ 29 Godkännande av förfrågningsunderlag måltidstjänster 
BESLUT: Förfrågningsunderlag för måltidstjänster godkänns. 
  
§ 30 Information - val av leverantör – mobiltelefoner och tillbehör 
BESLUT: Techstep AB har antagits som leverantör av mobiltelefoner och tillbehör. 
  
§ 34 Arbetsgrupp för sydsvenska rally i Olofström 2025 
BESLUT: Arbetsgruppen för sydsvenska rally i Olofström 2025 bjuds in till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts nästkommande sammanträde. 
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 Protokoll 40(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 46/2025  KS 2025/15  
  

§ 46/2025  Beslut fattade av kommunstyrelsens personalutskott 

Kommunstyrelsens beslut: 

Rapporten godkänns. 

  
Ärendebeskrivning 

§ 1 Godkännande av ärendelista 
  
§ 2 Redovisning hantering av drogtester 
BESLUT: HR-chefen får i uppdrag att utreda om införandet av slumpmässiga drogtester i 
samband med att ny Alkohol och drogpolicy upprättas. I övrigt tas informationen till dagens 
protokoll. 
  
§ 3 Aktuellt från HR-avdelningen till KSPU februari 2025 
  
§ 4 Personalårsredovisning för helår 2024 till KSPU 
  
§ 5 Uppstart löneöversyn KSPU 2025 
BESLUT:  
1. HR-chef ger en återrapportering den 21 mars till personalutskottet om vilka satsningar 
förvaltningarna kommer att göra inför löneöversynen 2025.  
2. Politiken fattar beslut efter det att avtalsrörelsen 2025 är satt om fördelningen av den extra 
satsningen om 500 tkr, som är avsatt i budgeten 2025. 
  
§ 6 Ändrad hantering vid konvertering av tidsbegränsad anställning till 
Tillsvidareanställning 
BESLUT:  
Konvertering av visstidsanställningar sker enligt följande:  
1.Månadsavlönade medarbetare med visstidsanställning fortsätter att konverteras på den 
sysselsättningsgrad de har vid konverteringstillfället.  
2.Timavlönade konverteras till den genomsnittliga sysselsättningsgraden de haft 6 månader 
bakåt. Antal arbetade timmar i förhållande till 165 timmar/6 månader.  
3.Avrundning sker uppåt i sysselsättningsgraden till närmaste tiotal, med undantag för 75%. 
  
§ 7 Bestämmelser om OPF-KR 25 omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda samt lokala tillämpningsanvisningar 
BESLUT: Ärendet återremitteras till HR-chefen för att återupptas hösten 2025 då Sveriges 
Kommuner och Regioner kommer med ytterligare ändringar i OPF-KR 25 samt att även då 
se över de lokala tillämpningsanvisningarna. 
  
§ 8 Arbetsgivarnytt KSPU 2025-02-07 
  
§ 9 Meddelande cirkulär KSPU 2025-02-07 
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 Protokoll 41(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 47/2025  KS 2025/15  
  

§ 47/2025  Meddelande 

Kommunstyrelsens beslut: 

Informationen antecknas till protokollet. 

  

  
Ärendebeskrivning 

Ärendenr H.nr Innehåll 
2025/566 1 VBAB - Styrelseprotokoll 250213 
2024/197 18 Ersättning kvartal 4 2024 förpackningsavfall (NV-25-

003366) 
2022/2797 8 Domslut från Växjö tingsrätt i M 5765-21 – 

ändringstillstång enligt miljöbalken Volvo 
2025/358 1 Meddelande från SKRs styrelse 1/2025- 

Överenskommelse Strategiska insatser inom området 
psykisk hälsa och suicidprevention 

2022/484 7 Lona-projekt 20217251 Maxibergets naturreservat 
Slutredovisning, projektet genomfördes ej, bidraget 
betalas tillbaka 

2022/485 16 Lona-projekt 21217278 Agrasjön Slutredovisning 
2025/140 4 Beslut om utbetalning av hemsändningsbidrag 
2024/2372 14 Uppföljning av granskning av beredskap vid IT-störning 
2024/2979 4 Uppföljande granskning av rutiner för efterlevnad av 

dataskyddsförordningen- Signerad 
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 Protokoll 42(42) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-03-04  

 
Kommunstyrelsen 

KS § 48/2025  KS 2024/2461  
  

§ 48/2025  Upphävande av beslut KF § 18/2025 taxa för 
myndighetsutövning räddningstjänsten västra Blekinge 

Kommunstyrelsens beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

Kommunfullmäktiges beslut § 18/2025 upphävs. Kommunfullmäktiges beslut § 131/2024 
gäller fortsatt. 
 
  
Ärendebeskrivning 

Iréne Robertsson, kommunchef föredrar ärendet.  

Kommunfullmäktige beslutade 2025-02-10 § 18 att 2025 års taxa för myndighetsutövning 
inom kommunalförbundet Räddningstjänsten Västra Blekinge skulle ändras enligt 
förbundsstyrelsens förslag, det vill säga att moms påförs myndighetsutövning.  

Övriga medlemskommuner det vill säga Sölvesborgs och Karlshamns kommuner, har inte 
fattat likalydande beslut varav Olofströms kommun bör upphäva sitt beslut.  

Kommunfulmäktige beslutade § 131/2024 om taxa för myndighetsutövning inom 
räddningstjänsten. Det beslutet ska fortsatt gälla. 
 

Beslutsunderlag: 

Tjänsteskrivelse 
Protokollsutdrag KF § 18 2025 

 

Slutligt beslut skickas till:  

Räddningstjänsten Blekinge väst 
Samhällsutvecklingschef Ö.H 
Sotningsdistriktet 
Karlshamns kommun 
Sölvesborgs kommun 
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